
Protokół Nr 25/2021 

z posiedzenia Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu  

Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

w dniu 13 maja 2021 r. 

(posiedzenie zdalne) 

 

Zdalne obrady Komisji otworzył Przewodniczący Komisji  – Mariusz Łata 
stwierdzając quorum na podstawie listy obecności (lista obecności  
w załączeniu). 
 
Posiedzenie Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu  rozpoczęło się  

o godz. 13.31. 

 

Wobec braku uwag członkowie Komisji  obradowali według zaproponowanego 

porządku obrad (w załączeniu). 

 

Ad I/Opiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

 

1) przyjęcia „Planu pracy Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  

na 2021 r.”, (projekt uchwały w załączeniu): 

 

W wyniku głosowania członkowie Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury  

i Sportu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

 

2) przyjęcia „Lokalnego Programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów 

szkół podstawowych mających siedzibę na terenie Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski”,  (projekt uchwały w załączeniu): 

 

Głos zabrała Radna G. Maj, pytając czy będzie proporcjonalny podział ilości 

stypendiów dla poszczególnych zakresów? Chodzi o zakres dydaktyczny, 

sportowy i artystyczny. Drugie pytanie: czy jest limit wniosków, które może 

szkoła złożyd, czy jeżeli szkoła składa wniosek na stypendium dydaktyczne  

to czy może też o sportowe i odwrotnie? Czy liczba spełnionych kryteriów 

będzie miała wpływ na ocenę wniosków? Czy to jest inny klucz do ustalania 

wysokości stypendiów? 
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Radny D. Kaszuba zapytał, czy jest określona pula pieniędzy na tego typu 

coroczne stypendium i czy w przypadku jej niewykorzystania, częśd pieniędzy 

przechodzi na rok następny. 

Radny K. Stelmasik zwrócił się z zapytaniem, odnośnie zespołu, który będzie 

powołany do oceny wniosków i przedłoży je do stypendium.  

Radny A. Pałka zapytał, czy będzie też docenienie trenera, mistrza, nauczyciela. 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych UM – J. B. Malinowski  

odpowiadając na pytanie Radnego D. Kaszuby, poinformował, że w projekcie 

zmiany budżetu na 2021 r. jest kwota 120 tys. zł przeznaczona na to zadanie. Z 

tej kwoty 100 tys. zł to będzie 10 stypendiów. Po stronie Gminy będą leżały 

kwestie podatkowe, aby nie obciążad ucznia sprawami podatkowymi. środki 

niewykorzystane przejdą na kolejny rok. Odnośnie pytania Radnej G. Maj, 

Naczelnik odpowiedział, że zgodnie z zapisami uchwały nie ma tu parytetów, 

szkoła może złożyd kilka wniosków. Nie ma też podziału na poszczególne 

kategorie, czy to za naukę, czy za sport, czy za osiągnięcia artystyczne. Mogą to 

byd dwa wnioski uczniów, którzy osiągnęli wysokie  sukcesy w kształceniu, 

sporcie, czy sztuce. 

Odpowiadając na pytanie Radnego K. Stelmasika, Naczelnik Wydziału Edukacji i 

Spraw Społecznych UM – J. B. Malinowski potwierdził, że był zapis odnośnie 

kapituły która miała opiniowad złożone wnioski. Został usunięty ponieważ 

zgodnie z art. 90t ustawy o systemie oświaty, który reguluje kwestie związaną z 

tym rodzajem pomocy motywacyjnej dla uczniów nie przewiduje takiej 

możliwości. Organ stanowiący Gminy ustala warunki przyznania tej pomocy, 

formy i zasady. Kapituła będzie powołana. Będą to przedstawiciele szkół, żeby 

stypendia trafiły do tych uczniów, którzy najbardziej na nie zasługują. Uchwały 

takie w skali kraju często są uchylane, przez nadzory prawne wojewodów. 

Uchwała musi byd tak skonstruowana, żeby nie budziła wątpliwości. Wnioski 

będą składane przez dyrektorów szkół. Będą mogły skorzystad z tego wszystkie 

szkoły podstawowe na terenie gminy. Także szkoły prowadzone przez fundacje, 

stowarzyszenia. Nie ma warunku jeżeli chodzi o miejsce zamieszkania. Mogą 

skorzystad też dzieci, które są uczniami szkół funkcjonujących na terenie gminy. 

Nie ma też mowy o ocenach, czy średnich, brane pod uwagę są tylko 

osiągnięcia ucznia. Formalnie wniosek złoży dyrektor szkoły. 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych UM – J. B. Malinowski 

wyjaśnił Radnemu  A. Pałce, że od kilku lat w naszych szkołach wypłacany jest 
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tzw. „dodatek prezydencki”. Dodatek motywacyjny w wysokości tysiąca złotych 

miesięcznie, przyznawany  na okres 5 miesięcy. Są sytuacje kiedy jest on 

przedłużany o kolejne miesiące, na kolejne 5 miesięcy. Przez cały rok szkolny. 

Nauczyciele, którzy doprowadzili uczniów do finałów konkursów, też otrzymują 

takie wyróżnienia.  

 

W wyniku głosowania członkowie Komisji Edukacji, Wychowani, Kultury  

i Sportu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2021 rok, (projekt uchwały w załączeniu): 

 

W wyniku głosowania przy 6 głosach za, braku głosów przeciw i 2 głosach 

wstrzymujących – członkowie Komisji Edukacji, Wychowani, Kultury i Sportu 

pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały.  

 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii w Gminie Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2021-2023, (projekt 
uchwały w załączeniu) 
 

Radny A. Pietruszka zapytał, czy doszło do zmiany w sprawie zatrudnienia 
terapeuty ds. uzależnieo. Czy coś się zmieniło od zeszłego roku? 
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych UM – J. B. Malinowski 
odpowiedział, że nic się nie zmieniło w tej sprawie ponieważ bezpośrednio 
przez Gminę nie jest zatrudniany terapeuta. Pośrednio taka sytuacja ma 
miejsce w przypadku punktu konsultacyjnego, który na nasze zlecenie prowadzi 
ARL. Tam konsultacje dla rodziców, młodzieży dla osób zainteresowanych, 
prowadzi certyfikowany terapeuta z Kielc. Druga osoba jest w trakcie 
certyfikacji. Proces ten trwa kilka lat. Jest to osoba doświadczona z wieloletnim 
doświadczeniem.  Radny K. Stelmasik zapytał, czy osoba przygotowująca się do 
certyfikatu jest  
z Ostrowca. 
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych UM – J. B. Malinowski 
potwierdził, że to mieszkaniec Ostrowca, pracownik Agencji Rozwoju 
Lokalnego. Punkt konsultacyjny jest prowadzony przez ARL już od kilku lat. Jest 
duże zainteresowanie jeżeli chodzi o świadczone tam usługi nie tylko  
ze strony terapeuty ale również poradami psychologicznymi. 
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W wyniku głosowania przy 6 głosach za, braku głosów przeciwnych i 2 głosach 

wstrzymujących – członkowie Komisji Edukacji, Wychowani, Kultury i Sportu  

pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały.  

 
5) rozpatrzenia skargi na Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Ostrowcu Świętokrzyskim, (projekt uchwały w załączeniu) 

 

W wyniku głosowania członkowie Komisji Edukacji, Wychowani, Kultury  

i Sportu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

 

 

6) pozostawienia petycji bez rozpatrzenia, (projekt uchwały w załączeniu) 

 

W wyniku głosowania członkowie Komisji Edukacji, Wychowani, Kultury  

i Sportu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

 

 

7) pozostawienia petycji bez rozpatrzenia. (projekt uchwały w załączeniu) 

 

W wyniku głosowania członkowie Komisji Edukacji, Wychowani, Kultury  

i Sportu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

 

 

Ad II/Propozycje do planu pracy Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i 

Sportu. 

Nie zgłoszono. 

 

Ad III/Sprawy różne. (sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 

prowadzącymi działalnośd pożytku publicznego w 2020 r.) 

Nie zgłoszono uwag. 

 

Posiedzenie Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury  i Sportu zakończyło się  

o godz. 13.58.  
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Protokołowała:  

Magdalena Połetek 

 

Przewodniczył: 

Przewodniczący Komisji Edukacji, 

 Wychowania, Kultury i Sportu  

 

 

 Mariusz Łata 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


